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Durante las próximas dos campañas
Isaac Viñales competirá con una
Kalex del Stop and Go, un piloto al
que Edu Perales lleva siguiendo
desde hace años y cuya idea inicial
era que formara
tándem con su
piloto titular, el
tristemente
fallecido Luis
Salom.

Viñales, que
ha debutado este
año en Moto2
con una Mistral del Tech3, dice que
“el objetivo para el año que viene es
estar asiduamente entre los 10
primeros y lograr subir al podio para
ser claros aspirantes al título en el
2018”. Perales asegura que “Isaac es
un piloto rápido y que tiene hambre
de éxito. Nuestro equipo necesita
esa nueva energía” H

El II Allianz Junior Motor Camp, el
campus de motor organizado por
Laps For Life 93, la iniciativa solidaria
conjunta de Allianz y Marc Márquez,
cambia de fechas por cuestiones de
agenda del
bicampeón de
MotoGP. Se
celebrará una
semana, del 27
de noviembre al
1 de diciembre
en el circuito de
Rufea (Lleida).

Las
inscripciones estarán abiertas hasta
el 7 de octubre. Para participar los
chicos y chicas deben tener entre 10
y 13 años (nacidos entre el 2003 y el
2006) y entrar en la página web del
campus www.allianz-
lapsforlife93.com y rellenar un
formulario H

En el término municipal de Tavullia la máxima velocidad es 46 km/h Los fans, a punto para ‘invadir’ el país de Valentino FOTO: ELVIRA GONZÁLEZ

MOTOCICLISMO n Motor, música y espectáculos en una población invadida por los fans

Tavullia, lista para su 46
Elvira González

n En Tavullia no se duerme pen-
sando y preparando el Gran Pre-
mio de Valentino Rossi, ese que se
corre a estas alturas de septiem-
bre en el hoy denominado Misano
World Circuit Marco Simoncelli.
Apenas 14 kilómetros separan el
pequeño pueblo que vio crecer y
donde vive Valentino y el circuito
de casa, donde ha ganado tres ve-
ces en MotoGP en 2008, 2009 y 2014
y donde se mide a sus chicos de la
VR Academy con las R1.

Tavullia multiplica por tres su
población (8.017 habitantes según
el último censo) durante los tres
días de Gran Premio. Fans del
‘Dottore’ venidos de fuera peregri-
nan en busca de la casa de Valenti-
no –no hace falta pedirlo a los luga-
reños porque se hacen los locos
-¿Ma chi è Valentino Rossi? vaci-
lan–, piden mesa en sus negocios,
sobre todo la famosa pizzeria-bar

da Rossi, y arrasan con el mer-
chandising en su pequeña tienda
oficial aledaña al establecimiento.

El Ayuntamiento de Tavullia
cierra la travesía que cruza por el
centro del pueblo y organiza un
completo programa que ni duran-
te las fiestas patronales, el ‘Tavu-
llia in Moto’, tres jornadas de mo-
tor, música y espectáculos en la
piazza Dante Alighieri y que este
año llega a su tercera edición. Los
balcones del centro se engalanan
con las banderas amarillas de Va-
lentino y su 46 y ya están cambian-
do las señales de tráfico. En Tavu-
llia la velocidad máxima
permitida es, como no, 46 km/h.

Este jueves los protagonistas
del show serán los pilotos de la
VR46 Academy: Bulega, Migno,
Antonelli, Morbidelli, Marini,
Bagnaia, Baldassarri y Dalla Por-
ta. El viernes toca un monográfico
dedicado a su paisano más ilus-
tres: ‘Vale ieri e oggi’ con anécdo-

tas contadas por su antiguo mána-
ger Carlo Pernat, ‘il babbo’
Graziano Rossi y su ‘coach’ en pis-
ta Luca Cadalora. Sábado, víspera
del Gran Premio, es el turno de la
música.

Y no hay que desfasarse dema-
siado porque a las seis de la maña-
na tocan diana para la clásica
marcha a pie de 14 kilómetros des-
de la sede del Fan Club en Via Ce-
sare Battisti hasta la tribuna Bru-
tapela del circuito de Misano
donde el club de fans oficial de Va-
lentino Rossi tiene su acomodo.

Rossi llegará a Misano a 50 pun-
tos del líder Marc Márquez, des-
pués de recortarle 7 puntos en los
dos últimos Grandes Premios, y
con la necesidad de forzar el error
de su rival para meterse de nuevo
en la carrera por el título a falta de
seis carreras. En Mugello, su pri-
mer GP de casa, rompió el motor y
sumóuncero,enelsegundosólole
vale ganar H

MOTO3 n Tras 3 años en Gresini, Enea cambia de aires

Estrella Galicia 0,0 confirma
para 2017 a Bastianini y Canet
n El Estrella Galicia 0,0 de Mo-
to3 ha confirmado para 2017 al
valenciano Arón Canet, que ten-
drá como nuevo compañero al
italiano Enea Bastianini, actual
tercero del Mundial.

Bastianini es un piloto al que
Emili Alzamora, responsble del
proyecto, venía persiguiendo
desdehaceunpardetemporadas
para incorporarlo al equipo y ser
su baza para el título. La inten-
ción de Jorge Navarro de aban-
donar la categoría y, por ende, el
equipo, ha propiciado el acuer-
do. “Después de competir tres
temporadas en el mismo equipo,
cambiar será un reto muy emo-
cionante. Doy las gracias a Gre-
sini, pero ha llegado el momento
de cambiar”, afirmó Bastianini.

Canet, que este año 2016 ha de-
butadoenMoto3,renuevaporun
año más en un movimiento para

seguir progresando como piloto.
“Continuar una año más con

el Team Estrella Galicia 0,0 me
hace muy feliz porque llevo con
ellos desde mi segundo año en el
FIM CEV Repsol y conozco bien
a los miembros del equipo. Se-
guir contando con la experiencia
y los conocimientos de mi equi-
po técnico, más el aprendizaje de
esta temporada serán elementos
para dar un paso adelante” H

Estrella Galicia 0,0’2017. Canet-Bastianini

n “Misano fue increíble el año pasado y espero sentir el mismo afecto esta semana”

Viñales: “Es bueno ir a competir inmediatamente”

La emoción del primer triunfo Maverick Viñales aún vive bajo sus efectos FOTO: AP

MOTOCICLISMO
El Allianz Motor Camp,
una semana más tarde

MOTO2
Oficial: Isaac Viñales,
2 años con Stop and Go

n “Aún estoy disfrutando mi pri-
mera victoria MotoGP. La última
carrera en Silverstone fue simple-
mente perfecta yhasidoel resulta-
do del trabajo excelente que he-
mos hecho como equipo. Aunque
me gusta Silverstone, y tuve bue-
nas sensaciones el fin de semana,
ganar una carrera de MotoGP no
es una cosa fácil, y llegó porque
tanto yo como la moto hemos me-
jorado mucho, tanto en este año y

medio, y también el fin de semana
en Gran Bretaña”, explicó Mave-
rick a través del comunicado del
equipo Ecstar Suzuki. El de Roses
será uno de los protagonistas de la
rueda de prensa oficial de hoy jue-
ves en Misano junto a Marc Már-
quez, Valentino Rossi, Jorge Lo-
renzo, Andrea Dovizioso y Cal
Crutchlow.

“Después de un fin de semana
tan emocional es bueno ir a com-

petir inmediatamente de nuevo y
voy a aprovechar este entusiasmo
como un nuevo impulso en Misa-
no. El circuito me gusta y también
el GP es siempre emocional por la
gente que hay y por los fans; el año
pasado fue un escenario increíble
y espero que volvamos a sentir el
mismo afecto este año”, relató el
gerundense, cuarto clasificado a
21 puntos del tercero, el vigente
campeón Jorge Lorenzo H



PUNT DIVERS | Comarques Gironines | 23
EL PUNT AVUI

DIJOUS, 8 DE SETEMBRE DEL 2016

1
1
8
1
0
7
-1

1
4
4
6
2
0
w

La nena marroquina de sis
anys que l’11 d’agost van
treure en estat crític del
fons de la piscina munici-
pal de Salt va morir diven-
dres a l’hospital Josep
Trueta, en no poder supe-
rar les greus lesions origi-
nades per l’estona que va
estar sota l’aigua. La nena
va ser descoberta al fons
de la piscina per un altre
nen, que va alertar els so-
corristes. Entre una infer-
mera del Trueta, especia-
lista en nounats, i uns
mossos que eren a la pisci-
na van fer maniobres de
reanimació a la nena i van
aconseguir recuperar-la i
el SEM la va traslladar al
Trueta. Posteriorment la
van dur a la Vall d’Hebron,
però passat uns dies la van
retornar a l’UCI de l’hospi-
tal Josep Trueta, on diven-
dres va morir. Dissabte se
li va practicar l’autòpsia,
que va confirmar que es
tractava d’una mort per
ofegament.

La nena de Salt és la cin-
quena víctima, totes in-
fants, que ha mort ofegada
en una piscina a les comar-
ques gironines aquest es-
tiu. El 26 d’agost va morir
una nena irlandesa de 4
anys que, el diumenge 21
d’agost, va caure a la pisci-
na de Can Figueres, una
casa rural de la urbanitza-

ció Vallcanera, de Sils. La
nena formava part d’un
grup d’una trentena d’ir-
landesos, la majoria
adults, que havien llogat la
casa per a una celebració
particular. Els adults van
alertar emergències i el
SEM va aconseguir reani-
mar-la i la van dur a l’hos-
pital però va morir uns

dies després. El mateix
diumenge 21 una nena
d’una família russa va mo-
rir negada en caure a la
piscina privada d’un xalet
de la urbanització Mas Pa-
llí, de Calonge. En aquest
cas, tot i que els serveis
mèdics també van anar a
assistir-la, la nena va mo-
rir al mateix lloc, on es va
fer l’aixecament del cadà-
ver.

I el dilluns 22 d’agost va
morir a l’hospital Vall
d’Hebron el nen britànic
de 12 anys que el dijous 18
d’agost va ser trobat al
fons de la piscina de l’hotel
Guitart Central Park de
Lloret, on estiuejava jun-
tament amb els seus pares
i les seves germanes més

grans. L’accident va pas-
sar a quarts de quatre de la
tarda, en un moment en
què la piscina, que té so-
corristes, estava a vessar
de gent, cosa que explica-
ria que es tardés a veure
que el nen tenia dificultats
dins de l’aigua. El nen va
poder ser recuperat ini-
cialment gràcies a una pa-
trulla de la policia local,
que li va aplicar el desfi-
bril·lador, i a l’arribada del
SEM, que el va dur amb vi-
da al Vall d’Hebron, on va
morir dos dies més tard.

També va morir la nena
de 3 anys francesa que el
dimarts 9 d’agost va caure
en una piscina privada
d’una casa de la urbanitza-
ció Lloret Blau. ■

a És el cinquè infant afogat en una piscina aquest any a les comarques
gironines a Dos casos van ser a Lloret, un a Sils i un altre a Calonge

Tura Soler
SALT

Mor la nena de sis anys
que van treure del fons de
la piscina de Salt fa un mes

5
nens han mort afogats en

piscines aquest estiu en dife-

rents poblacions de les co-

marques gironines.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

La piscina municipal de Salt ■ JORDI NADAL

Els Mossos d’Esquadra de
Roses van detenir el 3 de
setembre dos veïns de
Llançà, de 23 i 25 anys,
com a autors d’un robatori
i, a més, a un d’ells, se
l’acusa també d’atemptat
a l’autoritat perquè va in-
tentar agredir un agent
amb una navalla. Els fets
van passar a les set del ma-
tí en un immoble de Vilaju-
ïga, on un matrimoni es va

despertar en sentir so-
rolls. Els propietaris van
veure dos nois que havien
forçat una porta i tenien
preparats objectes per en-
dur-se. En ser descoberts,
van fugir, però els crits de
la dona van fer que un al-
tre veí seguís els joves
mentre alertava els Mos-
sos. Quan els agents els
van voler identificar, un
d’ells va treure una navalla
i es va abraonar damunt
d’un dels mossos amb la in-
tenció de clavar-la-hi, però
la ràpida reacció dels efec-
tius va impedir que ningú
fos ferit. Els arrestats van
passar l’endemà a disposi-
ció judicial i van quedar en
llibertat amb càrrecs. ■

Redacció
VILAJUÏGA

Un lladre intenta
agredir un mosso
amb una navalla

a L’acusat, juntament
amb un company, va
intentar robar en un
domicili de Vilajuïga

Un jove de Calonge, de 19
anys i d’origen magrebí, va
ser detingut pels Mossos
d’Esquadra el 3 de setem-
bre per haver comès pre-
sumptament un robatori
en un pis de Girona. A
quarts de sis de la tarda,
un veí va alertar la policia
que un desconegut havia

saltat la tanca del jardí i
havia entrat en un domici-
li d’un edifici del carrer
Bastiments. L’habitatge
tenia els panys forçats i tot
l’interior estava remenat.
Gràcies a la descripció fa-
cilitada pels testimonis,
els Mossos van iniciar la
recerca i poc després van
localitzar el sospitós al
passeig d’Olot. En veure la
patrulla, va llançar una
part del botí, concretament
un penjoll i un braçalet, a
terra. Els agents van escor-
collar-lo i li van localitzar
més joies i diners amagats
entre la roba interior. ■

Redacció
GIRONA

Detingut pel robatori
de joies i diners
en un pis de Girona

a Va ser arrestat al
passeig d’Olot, on els
Mossos van recuperar
el botí sostret
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ra que comença el setembre i
que tots ens tornem a posar
les piles i tornem a començar
us proposo un exercici, que es

podria convertir en una mena de propò-
sit per aquest curs que comença. 

Us proposo una reflexió al voltant del
desig. Concretament, al voltant del desig
sexual. A vegades passa que la vida va
molt de pressa i ens anem allunyant d'a-
llò que desitgem. 

No tenim temps. El dia a dia s’imposa.

Les rutines. A vegades, rutines molt anti-
gues que estan tan instaurades que ja no
ens atrevim a canviar. 

Us proposo, per uns minuts, prescindir
de tot això: de les presses, dels projectes,
de les urgències, del dia a dia que corre
tant. Per pensar, només per pensar –però
per pensar de veritat, a poc a poc, amb
cos i ànima. 

Només us proposaré una pregunta,
que jo la plantejo a nivell sexual però
que, ben pensat, es podria aplicar a altres

camps. I aquí va. Llegeix, i després tanca
els ulls i demana't:

Què desitjo?
Us la tornaré a fer, per si heu anat molt

de pressa i no hem tingut temps de con-
testar. Què desitges, al llit? Què t'agrada-
ria fer? Sí, sí, t'ho pregunto a tu, lector, o
lectora. Sí, a tu. Què desitges? Hi ha algu-
na cosa que t'agradaria molt de fer i no
fas? Alguna cosa que et ve al cap cada ve-
gada que tens una relació sexual? «Ai, si
pogués...», «M'encantaria que ara... però
és que...» 

Tens aquests pensaments, quan estàs
al llit amb la teva parella? O amb qui si-
gui? Que tinguis aquests pensaments no
és una bona notícia. 

Vol dir que no t'atreveixes a deixar-te
anar, a fer allò que desitges, allò que t'a-
gradaria tant. Ets conscient que els anys
van passant? I que passen molt de pres-
sa? 

A

Però hi ha una cosa bona, i és que si te
n'adones –ho estàs fent, ara mateix?–
això ho pots canviar, i ho pots canviar en
la pròxima relació sexual. 

Ho havies pensat? Què passaria si li
dius a la teva parella: «mira, em fa molta
vergonya dir-t’ho –perquè fa deu anys
que tenim les relacions sexuals de la ma-
teixa manera i et pensaràs que m’he tras-
tocat, per exemple–, però la veritat és
que m'encantaria... (tal cosa)». 

Si dir-ho és massa difícil, fes-li saber.
Un gest. O comença-ho a fer, molt a poc
a poc, a veure com respon. O respira fon-
do i deixa-li anar per whatsapp. A veure
què passa. Segurament la vostra sexuali-
tat farà un gir. 

Va, fes-ho, que la vida
corre corre i si ho fas tot
serà més divertit i im-
mensament més interes-
sant. Bona reentré.

SEXUALITAT I PARELLA

Helena Boadas

«Que tinguis aquests pensaments no és una bona notícia. Vol dir que
no t’atreveixes a deixar-te anar, a fer allò que desitges, allò que
t’agradaria tant. Ets conscient que els anys van passant?»

helenaboadas@gmail.com

EL DESIG

Aquest setembre es reprenen
les sessions dirigides d’exercici en
grup als Parcs Urbans de Salut i a
les Xarxes d’Itineraris Saludables
implantats arreu de la demarcació.
Les dinamitzacions s’acostumen a
aturar durant els mesos d’estiu, per
les altes temperatures. 

Les sessions es tornen a iniciar
a totes les comarques gironines, ex-
cepte a l’Alt Empordà, on es re-
prendran a la tardor. 

Aquestes trobades, dirigides
per monitors especialitzats, te-
nen l’objectiu de promoure l’acti-
vitat física habitual i moderada així
com d’enfortir les capacitats indi-
viduals de les persones per in-
crementar el control sobre la seva
salut. 

Tot i que estan especialment
pensades per a gent gran, hi pot
participar qualsevol persona. Els
monitors s’encarreguen de guiar
cadascú per tal que realitzi els ex-
ercicis adequats per a la seva edat,
característiques i condició física. 

L’activitat és totalment gratuïta.
Tampoc cal inscriure-s’hi prèvia-
ment. Per participar-hi, només
cal presentar-se al punt de troba-
da el dia i hora indicats. Es reco-

mana portar roba i calçat còmode
i aigua per anar-se hidratant. Tam-
bé és convenient informar el di-
namitzador de qualsevol molèstia,
dolor o problema de salut que es
pateixi. 

Els Parcs Urbans de Salut són un
conjunt d’aparells situats a poca
distància uns dels altres, disse-
nyats per fer exercici físic, i amb els
quals es treballen de manera ho-
mogènia i segura totes les parts del
cos. Els Itineraris Saludables són
recorreguts que transcorren tant
per dins del nucli urbà com pels

afores, orientats a promoure el
saludable exercici de caminar a
bon ritme. Les dinamitzacions de
les Xarxes d’Itineraris Saludables
d’alguns territoris també inclo-
uen sessions de marxa nòrdica.  

Dipsalut, en col·laboració amb
els ajuntaments, va instal·lar un to-
tal de 181 Parcs i 105 Xarxes a 120
municipis de Girona. 

Per obtenir més informació so-
bre aquests equipaments i sobre
les sessions dirigides d’activitat
física, podeu consultar el web:
www.itinerarisiparcsdesalut.cat. 

GIRONA | DdG

Tornen les dinamitzacions
als Parcs i a les Xarxes de
Dipsalut aquest setembre
Les sessions per promoure l’activitat física es reprenen a totes les

comarques excepte a l’Alt Empordà, on començaran de nou a la tardor


Una sessió de dinamització en un parc urbà de salut a Porqueres. 

DIPSALUT

DIARI DE GIRONA

La segona tirada al plat contra el càncer, celebrada el cap de setmana
passat a Tordera, va recaptar 2.700 euros per a la delegació local de
l’Oncolliga. En total, 85 tiradors van participar a la cita esportiva i solidària,
que va recollir fons tant a través de donacions com de les inscripcions dels
participants i del servei de bar. Amb els diners recollits es va poder comprar
material per als usuaris de la secció local de l’Oncolliga com matalassos,
somiers elèctrics ergonòmics, jocs de baranes i cadires giratòries de dutxa. El
guanyador de la jornada va ser Eloi Puig, però tots els tiradors van marxar
amb algun premi cedit per les entitats i empreses patrocinadores. 



Recapten 2.700 euros per a l’Oncolliga

Organitzen la IX Cursa de la Dona
a favor de Roses contra el Càncer

El 25 de desembre se celebrarà
la novena Cursa de la Dona a favor
de Roses Contra el Càncer. La ciu-
ta consisteix en un recorregut de 5
km, amb sortida al port de Roses
i es fa una volta pels carrers de l’en-
torn, amb arribada al mateix port
rosinc.

Les persones participants pa-
guen una inscripció anticipada
de 7 euros, i de 10 el mateix dia de
la cursa. Poden participar-hi ho-
mes i dones (de totes les edats), tot

i que els premis només són per a
les dones.Els diners recaptats són
destinats a finançar els projectes
que té en curs la fundació d’ajuda
als malalts de càncer. 

Per participar a la cursa en bo-
nes condicions, s’organitzen en-
trenaments fins al 25 de setembre,
cada dimecres, al port Esportiu de
Roses, de 8 a 9 del vespre. 

Els interessats es podran apun-
tar a la seu de la Fundació Roses
contra el Càncer, al taller Autope-
ira o al Club d’Atletisme. 

ROSES | DdG
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Superproyecto urbanístico
para la bahía de Santander

Termina el período estival y no quiero alejarme del mar ni de un lugar que

significa descanso para muchos. Empiezo la temporada en Santander. En

concreto, en su bahía, que se prepara para ser, en mayor medida, un polo de

atracción turística de excepción y mejor zona para los santanderinos gracias

al planeamiento urbanístico que la está trasformando.

Esta actuación propiciará nuevos espacios culturales, una terminal portuaria

de pasajeros con mayor capacidad, viviendas sostenibles, regeneración y

riqueza, factores todos ellos fusionados mediante un entorno urbano que

apuesta por el futuro.

Referirse a la bahía de

Santander significa hacer alusión a

un enclave privilegiado, no en

vano es la única del Cantábrico

orientada al sur y pertenece al

conocido como Club de las bahías

más bellas del mundo, siendo

únicamente 38 en todo el planeta.

En España contamos con la referida

bahía y con la de Roses en el

Mediterráneo. Los criterios de

pertenencia a dicho grupo atienden

fundamentalmente a que cuenten

con medidas de protección, alto

valor natural, que sean

emblemáticas y tengan potencial económico.

Numerosas ciudades del arco atlántico, de similar tamaño y

características, se miran entre sí y buscan su renovación o reinvención.

Fuera de nuestras fronteras, cabe citar Dublín, Oporto y Lisboa, mientras que

en nuestro país y, más concretamente en la cornisa cantábrica, Gijón, Avilés

y Bilbao, pendiente ésta última urbe de dar un nuevo gran paso en

Zorrotzaurre. Santander desde hace muchos años perseguía la reconversión

de su frente portuario, pretensión que ya se está llevando a cabo mediante

un máster plan redactado por la firma internacional Arup. La empresa, con 60

años de historia, aglutina consultores, ingenieros y diseñadores. Como

curiosidad, indicar que Arup captó la atención mundial con el complejo diseño

estructural de la Ópera de Sidney, seguido de su trabajo en el Centro

Pompidou de París.

Con el ánimo de conocer más sobre este proyecto y abusando, tal vez, de

compañerismo, me entrevisté recientemente con el Ingeniero de

Caminos Flavio Tejada. Entre sus méritos, ser director de la Oficina Técnica

del Distrito Castellana Norte Madrid y del equipo multidisciplinar responsable

de la redacción del máster plan que define la integración de las

infraestructuras portuarias en la bahía de Santander. Coordina en Madrid y en

la región de Europa el sector de urbanismo de la empresa Arup.

Principales datos
Esta actuación, cuyo plan fue consensuado en 2011, abarca 60 hectáreas  de

terreno y cinco kilómetros de fachada marítima y sumará una inversión

total públicoprivada de 600 millones de euros, de los cuales 170 

serán destinados a infraestructuras y urbanización, 240 a nuevas

edificaciones, 30 a nuevos espacios náuticodeportivos y 130 se dedicarán a

la rehabilitación urbana de los distritos que bordean la intervención. Se prevé

la creación de 1.500 empleos directos, 600 relacionados con la cultura.

Asimismo, durante las obras se estima la generación de 850 empleos

anuales.

Si nos referimos a espacios, se obtendrán cinco kilómetros de paseo

marítimo, 4.700 metros de carriles bici, 170.000 metros cuadrados de

parques y espacios públicos, 43.000 metros cuadrados para equipamientos

en el frente marítimo y 800 metros de nuevas alineaciones de muelles. Todo

ello será desarrollado en un plazo de 12 años (hasta 2024).

Cinco conductores del diseño
Los pilares en los que se sustenta el máster plan son la sostenibilidad, la

apuesta por el deporte de vela, la cultura, la innovación y la creación de

un SmartPort, un puerto con sistemas inteligentes que tendrá una nueva

terminal mixta de cruceros y ferris con capacidad de hasta cuatro buques.

Tejada refiere que "tanto el Ayuntamiento como el Puerto de Santander son

referentes en sostenibilidad". Las nuevas viviendas tendrán cubiertas

vegetales, uso de energías renovables, los bloques estarán orientados al

sur para mayor ganancia solar y el sistema de calefacción será especialmente

eficiente, mediante biocombustibles y a nivel de distrito, lo que se conoce

como district heating.

De todos estos importantes vectores que se realimentan entre sí, es la cultura

el que producirá un mayor dinamismo turístico. La vocación por el

conocimiento no se importa, es necesaria que exista, cosa que se produce en

Santander. Próximamente, se inaugurará el Centro Botín, proyecto dedicado

al arte y que será punto de parada obligada, obra de Renzo Piano, premio

Pritzker de arquitectura. 

Según sostiene Flavio Tejada, el planeamiento está haciendo posible la

integración de espacios existentes (Palacio de Festivales, Archivo

Regional, Museo Marítimo del Cantábrico, Palacete del Embarcadero) sin una

coherencia territorial, incluyendo suelos para nuevos equipamientos como la

Fundación Botín. Se acaba de conocer que la sede definitiva del MUPAC se

ubicará en la zona de San MartínGamazo donde se expondrá el arte de la

prehistoria a lo que hay que añadir la futura sede del Museo Reina Sofía en

Santander.

Viabilidad financiera y política de consenso
Destaca por ser autosuficiente financieramente hablando. Ha quedado

establecido que las administraciones consorciadas están obligadas a

reinvertir todas las plusvalías generadas. Éstas son, fundamentalmente,

inmobiliarias y de concesiones, como el Centro Botín, las instalaciones que se

construyeron para el Mundial de Vela de 2014, el aparcamiento subterráneo,

la ampliación de los muelles y los amarres. Se deben capitalizar los ingresos

obtenidos fiscalmente por las distintas administraciones que intervienen.

Un artífice destacado es el también compañero Íñigo de la Serna, alcalde

de Santander, cargo que ostenta desde 2007. Capítulo aparte merece su

compromiso con las Smart Cities, pues ha estado al frente de la Red

Española de Ciudades Inteligentes (RECI) desde su fundación en el año 2012

hasta el mes de mayo de 2016. En sus palabras expone que: "La

reordenación del frente marítimo representa la oportunidad de crecer,

de progresar, de expandir el espacio de uso público, generar actividad

económica (...) reinventarse como ciudad y la ocasión perfecta para aumentar

la calidad de vida de nuestros vecinos".

Para cumplir este reto, se ha firmado un convenio entre cinco

administraciones de distinto signo político y ámbito que abarcan el

nacional, el regional y el local. Y aquí obtenemos una gran moraleja, que se

resume en la opinión del urbanista Flavio Tejada y asesor del grupo de trabajo

creado al efecto: "Los territorios que progresan son los del consenso, lo

importante es la búsqueda del interés común frente al particular".

Francamente, produce ilusión el saber que ese bien común, por merecido,

será encontrado y que situará a Santander y en concreto a su Bahía a la

vanguardia de este siglo, haciendo incuestionable su atracción y valor.
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@fer001 El planeamiento pretende conservar la identidad preexistente y adoptará las
medidas oportunas que eviten fenómenos gentrificadores.
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@CARGUMA Le agradezco la lectura y su opinión. Coincido plenamente en la
importancia de que un plan urbanístico sea consensuado. La regeneración urbana de
Bilbao es un ejemplo de éxito, por lo tanto es lógico que sea una de las fuentes de
inspiración de técnicos para entornos similares. Ahora bien, las intervenciones en
Santander y Bilbao son lógicamente muy distintas. Una característica diferenciadora,
inicial y absolutamente condicionante, es que en el caso del post estamos ante una

bahía frente a la ría de Bilbao. En la capital cántabra tenemos, por lo tanto, una
entrada de mar que va a permitir una nueva terminal de ferris y cruceros con un

impacto positivo. Evidentemente se está apostando por la cultura en las dos ciudades,
pero son otras muchas, con sus diferentes realidades, las que pueden guiar a los

expertos. Cada territorio es único y evoluciona por diferentes caminos.
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Una pregunta sencilla ¿se cargarán Puertochico y gentrificarán la zona como se suele
hacer en estos casos expulsando a sus habitantes y pagándoles dos chavos por sus
casas?
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Es una copia de ria 2000 de Bilbao . Otros han fracasado copiando el guggenheim

.Pero es bueno tener un plan a medio y largo plazo que no varie segun el partido o

personaje de moda
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Superproyecto urbanístico
para la bahía de Santander

Termina el período estival y no quiero alejarme del mar ni de un lugar que

significa descanso para muchos. Empiezo la temporada en Santander. En

concreto, en su bahía, que se prepara para ser, en mayor medida, un polo de

atracción turística de excepción y mejor zona para los santanderinos gracias

al planeamiento urbanístico que la está trasformando.

Esta actuación propiciará nuevos espacios culturales, una terminal portuaria

de pasajeros con mayor capacidad, viviendas sostenibles, regeneración y

riqueza, factores todos ellos fusionados mediante un entorno urbano que

apuesta por el futuro.

Referirse a la bahía de

Santander significa hacer alusión a

un enclave privilegiado, no en

vano es la única del Cantábrico

orientada al sur y pertenece al

conocido como Club de las bahías

más bellas del mundo, siendo

únicamente 38 en todo el planeta.

En España contamos con la referida

bahía y con la de Roses en el

Mediterráneo. Los criterios de

pertenencia a dicho grupo atienden

fundamentalmente a que cuenten

con medidas de protección, alto

valor natural, que sean

emblemáticas y tengan potencial económico.

Numerosas ciudades del arco atlántico, de similar tamaño y

características, se miran entre sí y buscan su renovación o reinvención.

Fuera de nuestras fronteras, cabe citar Dublín, Oporto y Lisboa, mientras que

en nuestro país y, más concretamente en la cornisa cantábrica, Gijón, Avilés

y Bilbao, pendiente ésta última urbe de dar un nuevo gran paso en

Zorrotzaurre. Santander desde hace muchos años perseguía la reconversión

de su frente portuario, pretensión que ya se está llevando a cabo mediante

un máster plan redactado por la firma internacional Arup. La empresa, con 60

años de historia, aglutina consultores, ingenieros y diseñadores. Como

curiosidad, indicar que Arup captó la atención mundial con el complejo diseño

estructural de la Ópera de Sidney, seguido de su trabajo en el Centro

Pompidou de París.

Con el ánimo de conocer más sobre este proyecto y abusando, tal vez, de

compañerismo, me entrevisté recientemente con el Ingeniero de

Caminos Flavio Tejada. Entre sus méritos, ser director de la Oficina Técnica

del Distrito Castellana Norte Madrid y del equipo multidisciplinar responsable

de la redacción del máster plan que define la integración de las

infraestructuras portuarias en la bahía de Santander. Coordina en Madrid y en

la región de Europa el sector de urbanismo de la empresa Arup.

Principales datos
Esta actuación, cuyo plan fue consensuado en 2011, abarca 60 hectáreas  de

terreno y cinco kilómetros de fachada marítima y sumará una inversión

total públicoprivada de 600 millones de euros, de los cuales 170 

serán destinados a infraestructuras y urbanización, 240 a nuevas

edificaciones, 30 a nuevos espacios náuticodeportivos y 130 se dedicarán a

la rehabilitación urbana de los distritos que bordean la intervención. Se prevé

la creación de 1.500 empleos directos, 600 relacionados con la cultura.

Asimismo, durante las obras se estima la generación de 850 empleos

anuales.

Si nos referimos a espacios, se obtendrán cinco kilómetros de paseo

marítimo, 4.700 metros de carriles bici, 170.000 metros cuadrados de

parques y espacios públicos, 43.000 metros cuadrados para equipamientos

en el frente marítimo y 800 metros de nuevas alineaciones de muelles. Todo

ello será desarrollado en un plazo de 12 años (hasta 2024).

Cinco conductores del diseño
Los pilares en los que se sustenta el máster plan son la sostenibilidad, la

apuesta por el deporte de vela, la cultura, la innovación y la creación de

un SmartPort, un puerto con sistemas inteligentes que tendrá una nueva

terminal mixta de cruceros y ferris con capacidad de hasta cuatro buques.

Tejada refiere que "tanto el Ayuntamiento como el Puerto de Santander son

referentes en sostenibilidad". Las nuevas viviendas tendrán cubiertas

vegetales, uso de energías renovables, los bloques estarán orientados al

sur para mayor ganancia solar y el sistema de calefacción será especialmente

eficiente, mediante biocombustibles y a nivel de distrito, lo que se conoce

como district heating.

De todos estos importantes vectores que se realimentan entre sí, es la cultura

el que producirá un mayor dinamismo turístico. La vocación por el

conocimiento no se importa, es necesaria que exista, cosa que se produce en

Santander. Próximamente, se inaugurará el Centro Botín, proyecto dedicado

al arte y que será punto de parada obligada, obra de Renzo Piano, premio

Pritzker de arquitectura. 

Según sostiene Flavio Tejada, el planeamiento está haciendo posible la

integración de espacios existentes (Palacio de Festivales, Archivo

Regional, Museo Marítimo del Cantábrico, Palacete del Embarcadero) sin una

coherencia territorial, incluyendo suelos para nuevos equipamientos como la

Fundación Botín. Se acaba de conocer que la sede definitiva del MUPAC se

ubicará en la zona de San MartínGamazo donde se expondrá el arte de la

prehistoria a lo que hay que añadir la futura sede del Museo Reina Sofía en

Santander.

Viabilidad financiera y política de consenso
Destaca por ser autosuficiente financieramente hablando. Ha quedado

establecido que las administraciones consorciadas están obligadas a

reinvertir todas las plusvalías generadas. Éstas son, fundamentalmente,

inmobiliarias y de concesiones, como el Centro Botín, las instalaciones que se

construyeron para el Mundial de Vela de 2014, el aparcamiento subterráneo,

la ampliación de los muelles y los amarres. Se deben capitalizar los ingresos

obtenidos fiscalmente por las distintas administraciones que intervienen.

Un artífice destacado es el también compañero Íñigo de la Serna, alcalde

de Santander, cargo que ostenta desde 2007. Capítulo aparte merece su

compromiso con las Smart Cities, pues ha estado al frente de la Red

Española de Ciudades Inteligentes (RECI) desde su fundación en el año 2012

hasta el mes de mayo de 2016. En sus palabras expone que: "La

reordenación del frente marítimo representa la oportunidad de crecer,

de progresar, de expandir el espacio de uso público, generar actividad

económica (...) reinventarse como ciudad y la ocasión perfecta para aumentar

la calidad de vida de nuestros vecinos".

Para cumplir este reto, se ha firmado un convenio entre cinco

administraciones de distinto signo político y ámbito que abarcan el

nacional, el regional y el local. Y aquí obtenemos una gran moraleja, que se

resume en la opinión del urbanista Flavio Tejada y asesor del grupo de trabajo

creado al efecto: "Los territorios que progresan son los del consenso, lo

importante es la búsqueda del interés común frente al particular".

Francamente, produce ilusión el saber que ese bien común, por merecido,

será encontrado y que situará a Santander y en concreto a su Bahía a la

vanguardia de este siglo, haciendo incuestionable su atracción y valor.
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Superproyecto urbanístico
para la bahía de Santander

Termina el período estival y no quiero alejarme del mar ni de un lugar que

significa descanso para muchos. Empiezo la temporada en Santander. En

concreto, en su bahía, que se prepara para ser, en mayor medida, un polo de

atracción turística de excepción y mejor zona para los santanderinos gracias

al planeamiento urbanístico que la está trasformando.

Esta actuación propiciará nuevos espacios culturales, una terminal portuaria

de pasajeros con mayor capacidad, viviendas sostenibles, regeneración y

riqueza, factores todos ellos fusionados mediante un entorno urbano que

apuesta por el futuro.

Referirse a la bahía de

Santander significa hacer alusión a

un enclave privilegiado, no en

vano es la única del Cantábrico

orientada al sur y pertenece al

conocido como Club de las bahías

más bellas del mundo, siendo

únicamente 38 en todo el planeta.

En España contamos con la referida

bahía y con la de Roses en el

Mediterráneo. Los criterios de

pertenencia a dicho grupo atienden

fundamentalmente a que cuenten

con medidas de protección, alto

valor natural, que sean

emblemáticas y tengan potencial económico.

Numerosas ciudades del arco atlántico, de similar tamaño y

características, se miran entre sí y buscan su renovación o reinvención.

Fuera de nuestras fronteras, cabe citar Dublín, Oporto y Lisboa, mientras que

en nuestro país y, más concretamente en la cornisa cantábrica, Gijón, Avilés

y Bilbao, pendiente ésta última urbe de dar un nuevo gran paso en

Zorrotzaurre. Santander desde hace muchos años perseguía la reconversión

de su frente portuario, pretensión que ya se está llevando a cabo mediante

un máster plan redactado por la firma internacional Arup. La empresa, con 60

años de historia, aglutina consultores, ingenieros y diseñadores. Como

curiosidad, indicar que Arup captó la atención mundial con el complejo diseño

estructural de la Ópera de Sidney, seguido de su trabajo en el Centro

Pompidou de París.

Con el ánimo de conocer más sobre este proyecto y abusando, tal vez, de

compañerismo, me entrevisté recientemente con el Ingeniero de

Caminos Flavio Tejada. Entre sus méritos, ser director de la Oficina Técnica

del Distrito Castellana Norte Madrid y del equipo multidisciplinar responsable

de la redacción del máster plan que define la integración de las

infraestructuras portuarias en la bahía de Santander. Coordina en Madrid y en

la región de Europa el sector de urbanismo de la empresa Arup.

Principales datos
Esta actuación, cuyo plan fue consensuado en 2011, abarca 60 hectáreas  de

terreno y cinco kilómetros de fachada marítima y sumará una inversión

total públicoprivada de 600 millones de euros, de los cuales 170 

serán destinados a infraestructuras y urbanización, 240 a nuevas

edificaciones, 30 a nuevos espacios náuticodeportivos y 130 se dedicarán a

la rehabilitación urbana de los distritos que bordean la intervención. Se prevé

la creación de 1.500 empleos directos, 600 relacionados con la cultura.

Asimismo, durante las obras se estima la generación de 850 empleos

anuales.

Si nos referimos a espacios, se obtendrán cinco kilómetros de paseo

marítimo, 4.700 metros de carriles bici, 170.000 metros cuadrados de

parques y espacios públicos, 43.000 metros cuadrados para equipamientos

en el frente marítimo y 800 metros de nuevas alineaciones de muelles. Todo

ello será desarrollado en un plazo de 12 años (hasta 2024).

Cinco conductores del diseño
Los pilares en los que se sustenta el máster plan son la sostenibilidad, la

apuesta por el deporte de vela, la cultura, la innovación y la creación de

un SmartPort, un puerto con sistemas inteligentes que tendrá una nueva

terminal mixta de cruceros y ferris con capacidad de hasta cuatro buques.

Tejada refiere que "tanto el Ayuntamiento como el Puerto de Santander son

referentes en sostenibilidad". Las nuevas viviendas tendrán cubiertas

vegetales, uso de energías renovables, los bloques estarán orientados al

sur para mayor ganancia solar y el sistema de calefacción será especialmente

eficiente, mediante biocombustibles y a nivel de distrito, lo que se conoce

como district heating.

De todos estos importantes vectores que se realimentan entre sí, es la cultura

el que producirá un mayor dinamismo turístico. La vocación por el

conocimiento no se importa, es necesaria que exista, cosa que se produce en

Santander. Próximamente, se inaugurará el Centro Botín, proyecto dedicado

al arte y que será punto de parada obligada, obra de Renzo Piano, premio

Pritzker de arquitectura. 

Según sostiene Flavio Tejada, el planeamiento está haciendo posible la

integración de espacios existentes (Palacio de Festivales, Archivo

Regional, Museo Marítimo del Cantábrico, Palacete del Embarcadero) sin una

coherencia territorial, incluyendo suelos para nuevos equipamientos como la

Fundación Botín. Se acaba de conocer que la sede definitiva del MUPAC se

ubicará en la zona de San MartínGamazo donde se expondrá el arte de la

prehistoria a lo que hay que añadir la futura sede del Museo Reina Sofía en

Santander.

Viabilidad financiera y política de consenso
Destaca por ser autosuficiente financieramente hablando. Ha quedado

establecido que las administraciones consorciadas están obligadas a

reinvertir todas las plusvalías generadas. Éstas son, fundamentalmente,

inmobiliarias y de concesiones, como el Centro Botín, las instalaciones que se

construyeron para el Mundial de Vela de 2014, el aparcamiento subterráneo,

la ampliación de los muelles y los amarres. Se deben capitalizar los ingresos

obtenidos fiscalmente por las distintas administraciones que intervienen.

Un artífice destacado es el también compañero Íñigo de la Serna, alcalde

de Santander, cargo que ostenta desde 2007. Capítulo aparte merece su

compromiso con las Smart Cities, pues ha estado al frente de la Red

Española de Ciudades Inteligentes (RECI) desde su fundación en el año 2012

hasta el mes de mayo de 2016. En sus palabras expone que: "La

reordenación del frente marítimo representa la oportunidad de crecer,

de progresar, de expandir el espacio de uso público, generar actividad

económica (...) reinventarse como ciudad y la ocasión perfecta para aumentar

la calidad de vida de nuestros vecinos".

Para cumplir este reto, se ha firmado un convenio entre cinco

administraciones de distinto signo político y ámbito que abarcan el

nacional, el regional y el local. Y aquí obtenemos una gran moraleja, que se

resume en la opinión del urbanista Flavio Tejada y asesor del grupo de trabajo

creado al efecto: "Los territorios que progresan son los del consenso, lo

importante es la búsqueda del interés común frente al particular".

Francamente, produce ilusión el saber que ese bien común, por merecido,

será encontrado y que situará a Santander y en concreto a su Bahía a la

vanguardia de este siglo, haciendo incuestionable su atracción y valor.
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Termina el período estival y no quiero alejarme del mar ni de un lugar que

significa descanso para muchos. Empiezo la temporada en Santander. En

concreto, en su bahía, que se prepara para ser, en mayor medida, un polo de

atracción turística de excepción y mejor zona para los santanderinos gracias

al planeamiento urbanístico que la está trasformando.

Esta actuación propiciará nuevos espacios culturales, una terminal portuaria

de pasajeros con mayor capacidad, viviendas sostenibles, regeneración y

riqueza, factores todos ellos fusionados mediante un entorno urbano que

apuesta por el futuro.

Referirse a la bahía de

Santander significa hacer alusión a

un enclave privilegiado, no en

vano es la única del Cantábrico

orientada al sur y pertenece al

conocido como Club de las bahías

más bellas del mundo, siendo

únicamente 38 en todo el planeta.

En España contamos con la referida

bahía y con la de Roses en el

Mediterráneo. Los criterios de

pertenencia a dicho grupo atienden

fundamentalmente a que cuenten

con medidas de protección, alto

valor natural, que sean

emblemáticas y tengan potencial económico.

Numerosas ciudades del arco atlántico, de similar tamaño y

características, se miran entre sí y buscan su renovación o reinvención.

Fuera de nuestras fronteras, cabe citar Dublín, Oporto y Lisboa, mientras que

en nuestro país y, más concretamente en la cornisa cantábrica, Gijón, Avilés

y Bilbao, pendiente ésta última urbe de dar un nuevo gran paso en

Zorrotzaurre. Santander desde hace muchos años perseguía la reconversión

de su frente portuario, pretensión que ya se está llevando a cabo mediante

un máster plan redactado por la firma internacional Arup. La empresa, con 60

años de historia, aglutina consultores, ingenieros y diseñadores. Como

curiosidad, indicar que Arup captó la atención mundial con el complejo diseño

estructural de la Ópera de Sidney, seguido de su trabajo en el Centro

Pompidou de París.

Con el ánimo de conocer más sobre este proyecto y abusando, tal vez, de

compañerismo, me entrevisté recientemente con el Ingeniero de

Caminos Flavio Tejada. Entre sus méritos, ser director de la Oficina Técnica

del Distrito Castellana Norte Madrid y del equipo multidisciplinar responsable

de la redacción del máster plan que define la integración de las

infraestructuras portuarias en la bahía de Santander. Coordina en Madrid y en

la región de Europa el sector de urbanismo de la empresa Arup.

Principales datos
Esta actuación, cuyo plan fue consensuado en 2011, abarca 60 hectáreas  de

terreno y cinco kilómetros de fachada marítima y sumará una inversión

total públicoprivada de 600 millones de euros, de los cuales 170 

serán destinados a infraestructuras y urbanización, 240 a nuevas

edificaciones, 30 a nuevos espacios náuticodeportivos y 130 se dedicarán a

la rehabilitación urbana de los distritos que bordean la intervención. Se prevé

la creación de 1.500 empleos directos, 600 relacionados con la cultura.

Asimismo, durante las obras se estima la generación de 850 empleos

anuales.

Si nos referimos a espacios, se obtendrán cinco kilómetros de paseo

marítimo, 4.700 metros de carriles bici, 170.000 metros cuadrados de

parques y espacios públicos, 43.000 metros cuadrados para equipamientos

en el frente marítimo y 800 metros de nuevas alineaciones de muelles. Todo

ello será desarrollado en un plazo de 12 años (hasta 2024).

Cinco conductores del diseño
Los pilares en los que se sustenta el máster plan son la sostenibilidad, la

apuesta por el deporte de vela, la cultura, la innovación y la creación de

un SmartPort, un puerto con sistemas inteligentes que tendrá una nueva

terminal mixta de cruceros y ferris con capacidad de hasta cuatro buques.

Tejada refiere que "tanto el Ayuntamiento como el Puerto de Santander son

referentes en sostenibilidad". Las nuevas viviendas tendrán cubiertas

vegetales, uso de energías renovables, los bloques estarán orientados al

sur para mayor ganancia solar y el sistema de calefacción será especialmente

eficiente, mediante biocombustibles y a nivel de distrito, lo que se conoce

como district heating.

De todos estos importantes vectores que se realimentan entre sí, es la cultura

el que producirá un mayor dinamismo turístico. La vocación por el

conocimiento no se importa, es necesaria que exista, cosa que se produce en

Santander. Próximamente, se inaugurará el Centro Botín, proyecto dedicado

al arte y que será punto de parada obligada, obra de Renzo Piano, premio

Pritzker de arquitectura. 

Según sostiene Flavio Tejada, el planeamiento está haciendo posible la

integración de espacios existentes (Palacio de Festivales, Archivo

Regional, Museo Marítimo del Cantábrico, Palacete del Embarcadero) sin una

coherencia territorial, incluyendo suelos para nuevos equipamientos como la

Fundación Botín. Se acaba de conocer que la sede definitiva del MUPAC se

ubicará en la zona de San MartínGamazo donde se expondrá el arte de la

prehistoria a lo que hay que añadir la futura sede del Museo Reina Sofía en

Santander.

Viabilidad financiera y política de consenso
Destaca por ser autosuficiente financieramente hablando. Ha quedado

establecido que las administraciones consorciadas están obligadas a

reinvertir todas las plusvalías generadas. Éstas son, fundamentalmente,

inmobiliarias y de concesiones, como el Centro Botín, las instalaciones que se

construyeron para el Mundial de Vela de 2014, el aparcamiento subterráneo,

la ampliación de los muelles y los amarres. Se deben capitalizar los ingresos

obtenidos fiscalmente por las distintas administraciones que intervienen.

Un artífice destacado es el también compañero Íñigo de la Serna, alcalde

de Santander, cargo que ostenta desde 2007. Capítulo aparte merece su

compromiso con las Smart Cities, pues ha estado al frente de la Red

Española de Ciudades Inteligentes (RECI) desde su fundación en el año 2012

hasta el mes de mayo de 2016. En sus palabras expone que: "La

reordenación del frente marítimo representa la oportunidad de crecer,

de progresar, de expandir el espacio de uso público, generar actividad

económica (...) reinventarse como ciudad y la ocasión perfecta para aumentar

la calidad de vida de nuestros vecinos".

Para cumplir este reto, se ha firmado un convenio entre cinco

administraciones de distinto signo político y ámbito que abarcan el

nacional, el regional y el local. Y aquí obtenemos una gran moraleja, que se

resume en la opinión del urbanista Flavio Tejada y asesor del grupo de trabajo

creado al efecto: "Los territorios que progresan son los del consenso, lo

importante es la búsqueda del interés común frente al particular".

Francamente, produce ilusión el saber que ese bien común, por merecido,

será encontrado y que situará a Santander y en concreto a su Bahía a la

vanguardia de este siglo, haciendo incuestionable su atracción y valor.

06
SEP
2016
08:33 h

comentarios 4

¿Quieres comentar? Entra o regístrate

MEJOR VALORADOS TE MENCIONAN TU RED

4 » Comentarios

TODOS

Usuario registrado

Email:

Contraseña:

Recordadme en este ordenador

Recuperar contraseña »

entrar »

Ignacio Ortiz

Ingeniero de Caminos, Canales

y Puertos por la Universidad

Politécnica de Madrid.
Especialidad Urbanismo y

Ordenación del Territorio.
Experiencia en obra civil como jefe de obra,

principalmente en la ejecución de
urbanizaciones, incluyendo la recuperación
de espacios degradados en zonas de especial

protección medioambiental. En la actualidad
dedicado a la consultoría inmobiliaria,
valoración de suelo, de edificación, análisis
de la normativa urbanística, estudios de
mercado, propuestas de comercialización y
recomendaciones de precio en la empresa

Foro Consultores Inmobiliarios. 

Follow @i_ortizdeandres 1,132 followers

Twitter Facebook RSS

Sé el primero de tus amigos en indicar que
le gusta esto.

Entorno habitable
875 MMe gusta esta página

Lo último
6 de septiembre de 2016

Superproyecto urbanístico para la bahía
de Santander

26 de julio de 2016

Trump, rey del ladrillo

12 de julio de 2016

Sacrificar el Calderón merece soterrar la
M-30

28 de junio de 2016

Gentrificación urbana: barrios infieles con
sus vecinos

14 de junio de 2016

¿Podemos o no podemos en la vivienda?

Lo más leído
6 de septiembre de 2016

Superproyecto urbanístico para la bahía
de Santander

28 de junio de 2016

Gentrificación urbana: barrios infieles con
sus vecinos

4 de mayo de 2016

Una gran isla transformará
definitivamente Bilbao

19 de abril de 2016

Las megaciudades, llamadas a dominar el

mundo

31 de mayo de 2016

Visita a las tripas del proyecto Canalejas

de Madrid

Lo más comentado
6 de septiembre de 2016

Superproyecto urbanístico para la bahía
de Santander

Archivo

2016

2015

© 2016 Unidad Editorial Información General S.L.U. Aviso legal Política de privacidad Publicación digital controlada por OJD

Responder Citar mensaje Valorar

Ignacio Ortiz
Ignacio_Ortiz

06.sep.2016 | 20:07

@fer001 El planeamiento pretende conservar la identidad preexistente y adoptará las
medidas oportunas que eviten fenómenos gentrificadores.
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@CARGUMA Le agradezco la lectura y su opinión. Coincido plenamente en la
importancia de que un plan urbanístico sea consensuado. La regeneración urbana de
Bilbao es un ejemplo de éxito, por lo tanto es lógico que sea una de las fuentes de
inspiración de técnicos para entornos similares. Ahora bien, las intervenciones en
Santander y Bilbao son lógicamente muy distintas. Una característica diferenciadora,
inicial y absolutamente condicionante, es que en el caso del post estamos ante una

bahía frente a la ría de Bilbao. En la capital cántabra tenemos, por lo tanto, una
entrada de mar que va a permitir una nueva terminal de ferris y cruceros con un

impacto positivo. Evidentemente se está apostando por la cultura en las dos ciudades,
pero son otras muchas, con sus diferentes realidades, las que pueden guiar a los

expertos. Cada territorio es único y evoluciona por diferentes caminos.
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Una pregunta sencilla ¿se cargarán Puertochico y gentrificarán la zona como se suele
hacer en estos casos expulsando a sus habitantes y pagándoles dos chavos por sus
casas?
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Es una copia de ria 2000 de Bilbao . Otros han fracasado copiando el guggenheim

.Pero es bueno tener un plan a medio y largo plazo que no varie segun el partido o

personaje de moda
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80 creus van simbolitzar que l’Estat espanyol destrosés el Sistema

Sanitari Català
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80 creus van convertir el passeig marítim en un cementiri que va simbolitzar la defunció, o

assassinat, del Sistema Sanitari Català

“Els hem destrossat el

sistema sanitari” va dir el 

ministre Jorge Fernández

Díaz al director de

l’Agència Antifrau, Daniel

de Alfonso, com va

demostrar unes gravacions

difoses pel diari Público.

Una afirmació que va donar

peu a una campanya, d’un

gran impacte visual, de

l’Assemblea Nacional

Catalana. Campanya que ha

consistit en convertir, des

de juliol fins a principis

d’aquest mes de setembre, en cementiris places i diferents indrets de moltes poblacions catalanes.

Creus amb el nom de Sistema Sanitari Català que han volgut simbolitzar la defunció, o assassinat,

de la Salut Catalana.

I el passeig de marítim de Roses, en concret la zona on està ubicat el monument al Pescador, es va

convertir en un cementiri, ja que la secció local de l’ANC Roses va plantar 80 creus “per denunciar

els greuges de l’Estat espanyol cap a Catalunya i, en concret, el que va el ministre Fernández

Díaz de que havien destrossat el nostre sistema sanitari”, va explica el coordinador de l’Assemblea

a Roses, Ramon Dachs, destacant que “amb aquest acte a Roses es tanca aquesta campanya

d’estiu de l’ANC”.

Una denúncia, va destacar Dachs, que està molt vigent, ja que Fernández Díaz continua en el

govern en funcions i De Alfonso podrà continuar exercint la seva professió, la de jutge, “en

qualsevol estat occidental, mitjanament civilitzat, a una persona que se l’enxampa reconeixent

que ha destrossat el sistema sanitari d’una part de la població hauria de plegar de forma

immediata, i en canvi en aquí no només segueix de ministre, sinó que podria ser premiat”.

La secció local de l’ANC també va instal·lar una parada per informar als vianants que al veure

tantes creus demanaven el perquè hi eren allà.

Aquest acte de denúncia va finalitzar amb la projecció al vestíbul del Teatre Municipal del

documental “La revolució cantada”, sobre la revolució d’Estonia, que va portar a terme un procés

similar al que està vivint Catalunya.

Dos autocars plens per anar a Salt

La secció local de l’ANC ja té dos autocars per anar aquest diumenge, 11 de setembre, a Salt per

participar en els actes organitzats per l’Assemblea Nacional Catalana, i que enguany no només es

farà a Barcelona, ja que serà un acte descentralitzat que es farà també a Lleida, Tarragona, Berga i

Salt, i els rosincs hauran d’anar en aquesta darrera població, per la qual “ja tenim dos autocars

plens, i no sabem si emplenarem un tercer perquè com és a la vora la gent prefereix anar amb el seu

vehicle particular.

Els interessats en reservar bitllet per anar en autobús i tenir la samarreta d’enguany de l’ANC ho

poden fer mitjançant el mail roses@assemblea.cat o bé dirigirs al bar El Pollo Loco ubicat al nº 72

del carrer Trinitat.
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convertir en un cementiri, ja que la secció local de l’ANC Roses va plantar 80 creus “per denunciar

els greuges de l’Estat espanyol cap a Catalunya i, en concret, el que va el ministre Fernández

Díaz de que havien destrossat el nostre sistema sanitari”, va explica el coordinador de l’Assemblea

a Roses, Ramon Dachs, destacant que “amb aquest acte a Roses es tanca aquesta campanya

d’estiu de l’ANC”.

Una denúncia, va destacar Dachs, que està molt vigent, ja que Fernández Díaz continua en el

govern en funcions i De Alfonso podrà continuar exercint la seva professió, la de jutge, “en

qualsevol estat occidental, mitjanament civilitzat, a una persona que se l’enxampa reconeixent

que ha destrossat el sistema sanitari d’una part de la població hauria de plegar de forma

immediata, i en canvi en aquí no només segueix de ministre, sinó que podria ser premiat”.

La secció local de l’ANC també va instal·lar una parada per informar als vianants que al veure

tantes creus demanaven el perquè hi eren allà.

Aquest acte de denúncia va finalitzar amb la projecció al vestíbul del Teatre Municipal del

documental “La revolució cantada”, sobre la revolució d’Estonia, que va portar a terme un procés

similar al que està vivint Catalunya.

Dos autocars plens per anar a Salt

La secció local de l’ANC ja té dos autocars per anar aquest diumenge, 11 de setembre, a Salt per

participar en els actes organitzats per l’Assemblea Nacional Catalana, i que enguany no només es

farà a Barcelona, ja que serà un acte descentralitzat que es farà també a Lleida, Tarragona, Berga i

Salt, i els rosincs hauran d’anar en aquesta darrera població, per la qual “ja tenim dos autocars

plens, i no sabem si emplenarem un tercer perquè com és a la vora la gent prefereix anar amb el seu

vehicle particular.

Els interessats en reservar bitllet per anar en autobús i tenir la samarreta d’enguany de l’ANC ho

poden fer mitjançant el mail roses@assemblea.cat o bé dirigirs al bar El Pollo Loco ubicat al nº 72

del carrer Trinitat.
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80 creus van convertir el passeig marítim en un cementiri que va simbolitzar la defunció, o

assassinat, del Sistema Sanitari Català

“Els hem destrossat el

sistema sanitari” va dir el 

ministre Jorge Fernández

Díaz al director de

l’Agència Antifrau, Daniel

de Alfonso, com va

demostrar unes gravacions

difoses pel diari Público.

Una afirmació que va donar

peu a una campanya, d’un

gran impacte visual, de

l’Assemblea Nacional

Catalana. Campanya que ha

consistit en convertir, des

de juliol fins a principis

d’aquest mes de setembre, en cementiris places i diferents indrets de moltes poblacions catalanes.

Creus amb el nom de Sistema Sanitari Català que han volgut simbolitzar la defunció, o assassinat,

de la Salut Catalana.

I el passeig de marítim de Roses, en concret la zona on està ubicat el monument al Pescador, es va

convertir en un cementiri, ja que la secció local de l’ANC Roses va plantar 80 creus “per denunciar

els greuges de l’Estat espanyol cap a Catalunya i, en concret, el que va el ministre Fernández

Díaz de que havien destrossat el nostre sistema sanitari”, va explica el coordinador de l’Assemblea

a Roses, Ramon Dachs, destacant que “amb aquest acte a Roses es tanca aquesta campanya

d’estiu de l’ANC”.

Una denúncia, va destacar Dachs, que està molt vigent, ja que Fernández Díaz continua en el

govern en funcions i De Alfonso podrà continuar exercint la seva professió, la de jutge, “en

qualsevol estat occidental, mitjanament civilitzat, a una persona que se l’enxampa reconeixent

que ha destrossat el sistema sanitari d’una part de la població hauria de plegar de forma

immediata, i en canvi en aquí no només segueix de ministre, sinó que podria ser premiat”.

La secció local de l’ANC també va instal·lar una parada per informar als vianants que al veure

tantes creus demanaven el perquè hi eren allà.

Aquest acte de denúncia va finalitzar amb la projecció al vestíbul del Teatre Municipal del

documental “La revolució cantada”, sobre la revolució d’Estonia, que va portar a terme un procés

similar al que està vivint Catalunya.

Dos autocars plens per anar a Salt

La secció local de l’ANC ja té dos autocars per anar aquest diumenge, 11 de setembre, a Salt per

participar en els actes organitzats per l’Assemblea Nacional Catalana, i que enguany no només es

farà a Barcelona, ja que serà un acte descentralitzat que es farà també a Lleida, Tarragona, Berga i

Salt, i els rosincs hauran d’anar en aquesta darrera població, per la qual “ja tenim dos autocars

plens, i no sabem si emplenarem un tercer perquè com és a la vora la gent prefereix anar amb el seu

vehicle particular.

Els interessats en reservar bitllet per anar en autobús i tenir la samarreta d’enguany de l’ANC ho

poden fer mitjançant el mail roses@assemblea.cat o bé dirigirs al bar El Pollo Loco ubicat al nº 72

del carrer Trinitat.
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80 creus van convertir el passeig marítim en un cementiri que va simbolitzar la defunció, o

assassinat, del Sistema Sanitari Català

“Els hem destrossat el

sistema sanitari” va dir el 

ministre Jorge Fernández

Díaz al director de

l’Agència Antifrau, Daniel

de Alfonso, com va

demostrar unes gravacions

difoses pel diari Público.

Una afirmació que va donar

peu a una campanya, d’un

gran impacte visual, de

l’Assemblea Nacional

Catalana. Campanya que ha

consistit en convertir, des

de juliol fins a principis

d’aquest mes de setembre, en cementiris places i diferents indrets de moltes poblacions catalanes.

Creus amb el nom de Sistema Sanitari Català que han volgut simbolitzar la defunció, o assassinat,

de la Salut Catalana.

I el passeig de marítim de Roses, en concret la zona on està ubicat el monument al Pescador, es va

convertir en un cementiri, ja que la secció local de l’ANC Roses va plantar 80 creus “per denunciar

els greuges de l’Estat espanyol cap a Catalunya i, en concret, el que va el ministre Fernández

Díaz de que havien destrossat el nostre sistema sanitari”, va explica el coordinador de l’Assemblea

a Roses, Ramon Dachs, destacant que “amb aquest acte a Roses es tanca aquesta campanya

d’estiu de l’ANC”.

Una denúncia, va destacar Dachs, que està molt vigent, ja que Fernández Díaz continua en el

govern en funcions i De Alfonso podrà continuar exercint la seva professió, la de jutge, “en

qualsevol estat occidental, mitjanament civilitzat, a una persona que se l’enxampa reconeixent

que ha destrossat el sistema sanitari d’una part de la població hauria de plegar de forma

immediata, i en canvi en aquí no només segueix de ministre, sinó que podria ser premiat”.

La secció local de l’ANC també va instal·lar una parada per informar als vianants que al veure

tantes creus demanaven el perquè hi eren allà.

Aquest acte de denúncia va finalitzar amb la projecció al vestíbul del Teatre Municipal del

documental “La revolució cantada”, sobre la revolució d’Estonia, que va portar a terme un procés

similar al que està vivint Catalunya.

Dos autocars plens per anar a Salt

La secció local de l’ANC ja té dos autocars per anar aquest diumenge, 11 de setembre, a Salt per

participar en els actes organitzats per l’Assemblea Nacional Catalana, i que enguany no només es

farà a Barcelona, ja que serà un acte descentralitzat que es farà també a Lleida, Tarragona, Berga i

Salt, i els rosincs hauran d’anar en aquesta darrera població, per la qual “ja tenim dos autocars

plens, i no sabem si emplenarem un tercer perquè com és a la vora la gent prefereix anar amb el seu

vehicle particular.

Els interessats en reservar bitllet per anar en autobús i tenir la samarreta d’enguany de l’ANC ho

poden fer mitjançant el mail roses@assemblea.cat o bé dirigirs al bar El Pollo Loco ubicat al nº 72

del carrer Trinitat.
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Segueix-nos:  Friday 9th September, 2016

Diari digital des de Roses, tota una Vila

El president del Rotary_Club RosesEmpuriabrava, Rega Martínez, la

Irene González, de la Farmàcia González, i el soci rotary Robert

Dunning implicats en la campanya “La vista es vida”
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del Vi de l’Empordà

Ulleres de Roses per al més
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Per ViladeRoses  /   07/09/2016  /   No Comentat

El Rotary Club Roses-Empuriabrava endega una campanya que sota el nom “La vista és

vida” de recull ulleres per enviar als més desfavorits de l’Àfrica, Centreamèrica i Amèrica

Llatina

El Rotary Club de Roses-

Empuriabrava i el de

Perpinyà porten  terme

aquest mes de setembre la

campanya “La vista és

vida” amb la qual recullen

“ulleres de tota mena, tant

és si son de sol com

graduades, ja que després

es reciclen per enviar-les

posteriorment a l’Àfrica i

Amèrica Llatina”, va

afirmar el president rotary,

Rega Martínez.

Així, s’han distribuït caixes

a òptiques, farmàcies i d’altres comerços de la Vila per a que els rosincs i rosinques que tenen a

casa ulleres velles, que ja no fan servir perquè els ha canviat la graduació, o bé perquè ja no els fa

falta, puguin fer el gest solidari de portar-les als establiments on vegin el cartell de la campanya “La

vista es la vida”.

Un cop s’ha fet el recapte d’ulleres durant el mes de setembre es portaran la primera setmana

d’octubre a un centre d’Opticiens/Lunetiers Sans Frontiers (Òptics sense Fronteres) de Perpinyà,

impulsat precisament “fa molts anys pel Rotary Club de la població i on formen a gent dels

països destinataris de les ulleres per reciclarles i que tornin a ser utilitzables per als més

desfavorits, gent que necessita ulleres i no pot pagarseles”, ha afirmat Robert Dunning, membre

de la Junta Directiva el Rotary Club Roses-Empuriabrava.

Aquesta campanya ja s’ha portat a terme anys anteriors “obtenint sempre un gran èxit, ja que

com diu el lema la vista és la vida”, ha sentenciat Dunning.
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Segueix-nos:  Friday 9th September, 2016

Diari digital des de Roses, tota una Vila

El president del Rotary_Club RosesEmpuriabrava, Rega Martínez, la

Irene González, de la Farmàcia González, i el soci rotary Robert

Dunning implicats en la campanya “La vista es vida”

SEGÜENT ARTICLE →

Tastos singulars de vins DO

Empordà durant la 32ª Mostra

del Vi de l’Empordà

Ulleres de Roses per al més
desfavorits de l’Àfrica i Amèrica
Per ViladeRoses  /   07/09/2016  /   No Comentat

El Rotary Club Roses-Empuriabrava endega una campanya que sota el nom “La vista és

vida” de recull ulleres per enviar als més desfavorits de l’Àfrica, Centreamèrica i Amèrica

Llatina

El Rotary Club de Roses-

Empuriabrava i el de

Perpinyà porten  terme

aquest mes de setembre la

campanya “La vista és

vida” amb la qual recullen

“ulleres de tota mena, tant

és si son de sol com

graduades, ja que després

es reciclen per enviar-les

posteriorment a l’Àfrica i

Amèrica Llatina”, va

afirmar el president rotary,

Rega Martínez.

Així, s’han distribuït caixes

a òptiques, farmàcies i d’altres comerços de la Vila per a que els rosincs i rosinques que tenen a

casa ulleres velles, que ja no fan servir perquè els ha canviat la graduació, o bé perquè ja no els fa

falta, puguin fer el gest solidari de portar-les als establiments on vegin el cartell de la campanya “La

vista es la vida”.

Un cop s’ha fet el recapte d’ulleres durant el mes de setembre es portaran la primera setmana

d’octubre a un centre d’Opticiens/Lunetiers Sans Frontiers (Òptics sense Fronteres) de Perpinyà,

impulsat precisament “fa molts anys pel Rotary Club de la població i on formen a gent dels

països destinataris de les ulleres per reciclarles i que tornin a ser utilitzables per als més

desfavorits, gent que necessita ulleres i no pot pagarseles”, ha afirmat Robert Dunning, membre

de la Junta Directiva el Rotary Club Roses-Empuriabrava.

Aquesta campanya ja s’ha portat a terme anys anteriors “obtenint sempre un gran èxit, ja que

com diu el lema la vista és la vida”, ha sentenciat Dunning.
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